

AMENDMENT TO ORDER № 4

*Confiscation of Literature and Material of a Nazi
and Militarist Nature*

The Control Council orders as follows:

Control Council Order No. 4 is hereby amended
by the addition of the following paragraph:

- 6. In the interests of research and scholarship, the Zone Commanders (in Berlin the Kommandatura) may preserve a limited number of copies of documents prohibited in Paragraph 1. These documents will be kept in special accommodation where they may be used by German scholars and other German persons who have received permission to do so from the Allies, only under strict supervision by the Allied Control Authority.

The Zone Commanders will inform one another through Control Council channels concerning the quantity and titles of these documents, the place where they are preserved and the purposes for which they are being used.

Done at Berlin, the 10th day of August 1946.

JOSEPH T. McNARNEY
General

SHOLTO DOUGLAS
Marshal of the Royal Air Force

P. KOENIG
Général d'Armée V.

V. SOKOLOVSKY
Marshal of the Soviet Union

LAW № 34

Dissolution of the Wehrmacht

The Control Council, in accordance with Proclamation No. 2, Section I, paragraph 1, of 20th September 1945, enacts as follows:

Article I

The German War Ministries: Oberkommando der Wehrmacht (OKW), Oberkommando des Heeres (OKH), Reichsluftfahrtministerium (RLM), and Oberkommando der Kriegsmarine (OKM), all German land, naval and air forces, with all their organizations, staffs, and institutions, including the general staff, the officers corps, reserve corps, military schools, war veterans organizations, and all

AMENDEMENT A L'ORDRE № 4

*Confiscation de la littérature et des publications
de caractère nazi et militariste*

Le Conseil de Contrôle ordonne ce qui suit:

L'Ordre n° 4 du Conseil de Contrôle est amendé par l'addition du paragraphe suivant:

- "6. A des fins de recherches et d'études, les Commandants de zone (à Berlin la Kommandatura) peuvent conserver en un nombre limité d'exemplaires les documents défendus au paragraphe 1, dans des locaux spéciaux où ces documents ne pourront être utilisés par les savants allemands ou d'autres allemands autorisés par les Alliés, que sous la surveillance rigoureuse de l'Autorité Alliée de Contrôle.

En ce qui concerne le nombre et le titre des documents, le lieu de leur conservation, ainsi que leur utilisation, les Commandants de zone s'informeront réciproquement, par l'intermédiaire des organismes du Conseil de Contrôle."

Fait à Berlin, le 10 août 1946.

JOSEPH T. McNARNEY
Général

SHOLTO DOUGLAS
Maréchal de la Royal Air Force

P. KOENIG
Général d'Armée

V. SOKOLOVSKY
Maréchal de l'Union Soviétique

LOI № 34

Dissolution de la Wehrmacht

Le Conseil de Contrôle, vu sa Proclamation № 2 (Section I, paragraphe 1), en date du 20 Septembre 1945, édicte ce qui suit:

Article I

Les Ministères de la guerre allemands : Oberkommando der Wehrmacht (OKW), Oberkommando des Heeres (OKH), Reichsluftfahrtministerium (RLM) et Oberkommando der Kriegsmarine (OKM), toutes les forces de terre, de mer et de l'air, avec toutes leurs organisations, états-majors et institutions, y compris l'état-major général, le corps des officiers, les cadres de réserve, les écoles militaires, les associations d'anciens combattants et